

Announcement

Dr. Joy Calkin Student Bursaries

Landon Pearson Resource Centre for the Study of Childhood and Children's Rights

The Landon Pearson Resource Centre for the Study of Childhood and Children's Rights at Carleton University is thrilled to announce the creation of three annual student bursaries with funding support from The Muttart Foundation. The student bursaries are named in memory of Dr. Joy Calkin, a long-time Member and Director of The Muttart Foundation, who passed away in 2020. The awards also build on and expand the important work undertaken by the Hon. Landon Pearson and her life-long dedication and contribution to the development of children's rights in Canada and abroad.



Hon. Landon Pearson, O.C.

To honour Joy Calkin and to celebrate Landon Pearson and her concern for rights in infancy and early childhood, the student bursaries will be awarded each year to a senior undergraduate student, a senior Indigenous student, and a graduate student undertaking research using a children's rights-respecting approach to issues in maternal and child health, or with a focus on issues in infancy and early childhood. This may include childbirth and postnatal care and nurture; access to early learning and care opportunities; support for families with young children; health promotion; and policy research, and that supports the right to play. Student research that examines rights-respecting best practices or that envisions a rights-respecting best practice to address an issue for infants and young children in a practical way are welcome, as is research that examines the impacts of child and family public policy from a children's rights-based perspective.

Each student bursary is in the amount of \$5,000. The funds are to be used to for education-related expenses (\$4500) and subsequent travel costs (\$500) to enable award recipients to present their findings at the annual Child Rights Academic Network (CRAN) conference in Ottawa, Ontario. One application per student.

ELIGIBILITY

1. Any student enrolled full-time in a children's rights or allied field in an undergraduate program at the 4th year level, or in a graduate program at a Canadian university regardless of citizenship or nation is eligible for the award. One application per student only.
2. Funds must be spent on educational expenses directly related to the student's honours research paper or capstone project for fourth year students; graduate major research paper, thesis or dissertation approved by their academic advisor for graduate students. Status and eligibility must be confirmed in the academic letter of recommendation.

APPLICATION AND DEADLINE: 2021-22 Bursaries

Applicants who meet the eligibility requirements may apply for the bursaries by providing the following materials prior to the deadline listed below. All materials should be submitted as one pdf document and sent via email with the subject line "Dr. Joy Calkin Bursary application" to: VirginiaCaputo@cunet.carleton.ca by August 15, 2021. Results will be announced September 15, 2021 and posted on the Landon Pearson Centre website www.carleton.ca/landonpearsoncentre

1. Max. 500-word project description that includes the research problem and question(s), research objectives and aims, methods, primary research tasks, and potential outcomes.
2. Max. 300-word statement that addresses how the research uses a children's rights-based approach and how it will offer potential applied advances to improve the lives of infants and young children.
3. Plan for research (one page max).
4. Curriculum Vitae
5. Academic letter of recommendation (included or under separate cover)

All materials, excluding letter of recommendation, should be submitted as a single PDF document.

THE AWARDS

Three awards will be presented annually: one award to a senior undergraduate student (4th year standing), one award to a graduate student (MA or PhD standing, any year), and one award to a senior Indigenous student (4th year or graduate student standing).

Each recipient receives \$5,000 issued upon acceptance of the award.

Each recipient agrees to use \$500 of the award to supplement the costs of traveling to the CRAN annual conference during the year of the award where they will make a short 20-minute presentation on their work. CRAN typically takes place the first Friday in February each year at Carleton University in Ottawa, Ontario.

[French to follow]

Les Bourses D'etudes Dr. Joy Calkin

Landon Pearson Resource Center for the Study of Childhood and Children's Rights

Les bourses Dr. Joy Calkin, subventionnées par la Muttart Foundation, sont attribuées annuellement par les soins du Landon Pearson Resource Center for the Study of Childhood and Children's Rights de l'Université Carleton. Ces bourses d'études honorent la mémoire de Joy Calkin, décédée en 2020, qui fut membre puis Directrice de la Fondation pendant plusieurs années. Elles sont également une façon de mettre en valeur et de poursuivre l'oeuvre de l'Honorable Landon Pearson O.C., vouée au développement des droits des enfants au Canada et à l'international.

Ces bourses en mémoire de Joy Calkin, axées sur les préoccupations de Landon Pearson pour les droits des enfants dès la petite enfance, seront attribuées à des étudiants des groupes suivants: finissants de programmes de premier cycle, membres des Premières Nations, Métis, Inuits ainsi que des étudiants aux études supérieures, dont les projets de recherche portent sur des questions telles que la santé maternelle et infantile, tout particulièrement prématernelle, la naissance, les soins post natals, physiques et affectifs, l'accès à des apprentissage précoces, au jeu, l'aide aux familles avec de jeunes enfants et la promotion de la santé. Des recherches qui mettent l'accent sur des pratiques éducatives fondées sur les droits des enfants sont encouragées, tout comme celles qui examineraient l'impact des politiques sociales dans la perspective des droits des enfants.

Les bourses sont d'une valeur de \$5,000 chacune. Elles serviront comme supplément aux frais scolaires usuels, (\$4, 500) et subséquemment aux frais de voyage (\$500) qui permettront aux boursiers de présenter les résultats de leurs recherches à la conférence annuelle du Child Rights Academic Network (CRAN), à Ottawa.

ELIGIBILITÉ

- 1.-Est éligible tout étudiant de dernière année d'un programme de premier cycle ou d'études supérieures en Droits des enfants ou un sujet apparenté, d'une université canadienne, quelle que soit sa citoyenneté ou sa nation.
- 2.-Les fonds doivent être dépensés pour des frais directement liés au programme de recherche pour la thèse de 4ème année; pour le projet de thèse ou de dissertation approuvé par les superviseurs des étudiants dans le cas des programmes d'études supérieures. La lettre de recommandation doit faire valoir la pertinence des projets des candidats.

COMMENT ET QUAND POSER SA CANDIDATURE POUR LES BOURSES 2021-22

Les étudiants désireux de concourir qui rencontrent les conditions mentionnées plus tôt doivent les faire en suivant les directives suivantes dans les délais indiqués. Tous les documents doivent être soumis en format PDF, dans un document unique expédié par courriel sous le titre **Candidature à la Bourse Dr Joy Calkin** à Dr. Virginia Caputo VirginiaCaputo@cunet.carleton.ca avant le 15 août 2021. Les résultats du concours seront annoncés le 15 septembre 2021 et seront publiés sur le site internet du Landon Pearson Centre : www.carleton.ca/landonpearsoncentre

- 1.-Le projet proposé doit être décrit dans un texte de 500 mots, comprenant les questions posées, les objectifs, les étapes, les premières activités, et les retombées envisagées.
- 2.- Un énoncé formulé en 300 mots pour faire valoir comment le projet de recherche centré sur les droits des enfants apportera des améliorations concrètes au monde des enfants.
- 3.- Le plan du projet, en une page au maximum.
- 4.- Un Curriculum Vitae
- 5.-Une lettre de recommandation universitaire (inclue ou sous pli séparé)

Une application par étudiant.

RÉSULTATS DU CONCOURS

Trois bourses seront attribuées chaque année: l'une pour un finissant ou une finissante de premier cycle , une autre pour un ou une candidate à la Maîtrise ou au Doctorat, et enfin pour un ou une étudiante des Premières Nations, Métis ou Inuit, de premier cycle ou études supérieures.

La bourse de \$ 5 000 sera versée au récipiendaire dès son acceptation.

Les récipiendaires doivent accepter d'utiliser \$ 500 de la bourse pour apporter un supplément aux frais de voyage encourus pour assister à la conférence de CRAN, qui se tient normalement le premier vendredi de février à l'Université Carleton à Ottawa ON.